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Zadeva:  Prošnja za podaljšanje javne obravnave osnutka Uredbe o vzpostavitvi in 

zagotavljanju sistema javnega obveščanja in alarmiranja (EVA 2023-3150-0007) ter pobuda 

za srečanje 

 

Zveza: Opr. št. 007-26/2023/1 

 

Spoštovani. 

 

V Sekciji operaterjev elektronskih komunikacij (SOEK) pri Združenju za informatiko in 

telekomunikacije, Gospodarska zbornica Slovenije (GZS), smo nemudoma po objavi predloga 

osnutka Uredbe o vzpostavitvi in zagotavljanju sistema javnega obveščanja in alarmiranja 

(EVA 2023-3150-0007), s katerim se je pričelo javno posvetovanje (ki se izteče 22.7.2023) 

pristopili k obravnavi predloga.  

 

Besedilo sicer skopega predloga je pretežno pričakovano, vendar pa so med obveznosti vendarle 

umeščena določila, pri katerih je priprava verodostojnih strokovnih pripomb  v mnogočem odvisna 

od podatkov, ki jih moramo operaterji pridobiti od tretjih oseb, kot npr. možnost implementacije z  

enotnim nacionalnim sistemom javnega obveščanja ter pridobitev odgovorov dobaviteljev na 

poizvedbe o skladnosti že dobavljenih in naročenih  mobilnih telefonov in rokov dobave novih 

telefonov, ki bodo imeli vgrajene v predlogu Uredbe zahtevane sistemske nastavitve.  

 

Žal je bil predlog Uredbe za javno posvetovanje objavljen v času odsotnosti ključnih strokovnjakinj 

in strokovnjakov, ki bi lahko podali ustrezne predloge in komentarje,  zato je pridobivanje podatkov 

zamudno in  otežkočeno. Posebej bi izpostavili možnost sicer zelo smiselne vzpostavitve enovitega 

enotnega sistema javnega obveščanja, ki bi ga lahko zagotovil en operater za vse ostale 

interesente. Da bi lahko ocenili primernost predlaganih rešitev v predlogu Uredbe za tovrstne 

primere, bi bilo treba izvesti predstavitev ter strokovno razpravo, kar bo po trenutnih informacijah 

mogoče izvesti šele v mesecu avgustu. Le skozi predstavitev bi se lahko naslovila problematika 

varnosti takšnega sistema, posledično pa tudi presoja ali bi bilo potrebno predlog osnutka uredbe 

ustrezno dopolniti. Ta hip to ni mogoče, ker gre za novost, ki zahteva precejšnje implementacijske 

posege, predvsem pa se operaterji večinoma nismo podrobno ukvarjali s presojo vzpostavitve tega 

enovitega sistema. Po predstavitvi bi operaterji (zainteresirana javnost) morala imeti še zadosten 

čas, da preuči možnost gostovanja ter morebiti potrebnih varoval v predlogu osnutka uredbe. Med 

člani SOEK sta tudi dve mednarodni podjetji, kar nekoliko podaljša potreben čas za presojo 

predlaganih rešitev. 
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Na srečanje, za katerega dajemo poleg pobude za podaljšanje roka, tudi predlog, da se izvede v 

prvi polovici meseca avgusta, bi povabili tudi naslovno ministrstvo ter Upravo RS za zaščito in 

reševanje. Na srečanju bi se lahko pogovorili tudi o predvidenih obveznostih operaterjev glede 

mobilnih telefonov, ki v trenutnem predlogu samo operaterjem, ne pa tudi drugim prodajalcem 

oziroma dobaviteljem mobilnih telefonov, nalaga določene obveznosti in hkrati morda celo 

prepoveduje uporabo mobilnih telefonov, ki ne podpirajo predpisane funkcionalnosti.  

 

Prav tako menimo, da bi morala že uredba določiti vse elemente, vključno s tehničnimi 

specifikacijami, ki bi dali neposredno podlago za vzpostavitev in zagotavljanja sistema javnega 

obveščanja in alarmiranja tako za operaterje kot dobavitelje. Tehnične specifikacije bi morale biti 

opredeljene do take mere, da niso prepuščene dodatnim dogovorom organa (URSZR) in 

operaterja. Predpisana bi morala biti enotna rešitev za vse operaterje, saj mora podpirati tudi 

uporabnike virtualnih mobilnih operaterjev, uporabnike v nacionalnem gostovanju in prehod 

uporabnikov med operaterji. Namreč, le poenotena rešitev lahko zagotavlja nemoteno delovanje 

servisa ne glede na to, na katerem območju se uporabnik nahaja ter s katerim operaterjem ima 

sklenjeno naročniško razmerje.  

 

Iz navedenih razlogov predlagamo, da se rok javnega posvetovanja podaljša do 15.9.2023 oz. vsaj 

do 30.8.2023, s čimer bi se zagotovilo, da lahko zainteresirana javnost zagotovi strokovni 

prispevek, katerega cilj je omogočiti čim prejšnjo implementacijo, kar je nenazadnje gotovo tudi v 

interesu države. 

 

Prav tako predlagamo izvedbo srečanja v prvi polovici meseca avgusta 2023, na katerem bi se 

predstavila enotna nacionalna rešitev ter omogočila razprava vseh deležnikov. Dileme, ki se 

članom porajajo glede objavljenega predloga osnutka uredbe, bi operaterji pisno posredovali že 

pred predlaganim srečanjem.  

 

S spoštovanjem, 

  

Martina Ferjančič 

Predsednica SOEK 

 

 

 

 

Nenad Šutanovac, direktor 
Združenje za informatiko in telekomunikacije pri GZS 
 
 

 

 


